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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért állítja, hogy a bolgár tranzitdíjemelés érinti a 
hazai energiaellátást, amikor annak költségét a szállítónak kell fedeznie?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az  orosz  energiahétről  tett  bejelentkezésében  arra  figyelmeztetett,  hogy folyamatosan  újabb  és
újabb kísérletek vannak a magyar-orosz energetikai együttműködés ellehetetlenítésére. Ilyen az a
"tisztázatlan  hátterű  és  egyelőre  nehezen  megérthető  tartalmú"  bolgár  jogszabály,  amelynek
értelmében drámaian megemelnék az orosz földgáz tranzitdíját, és amennyiben ezt nem fizetik be,
akkor a szállítást is leállítanák.

Ezzel szemben a G7 gazdasági szaklap saját forrásaira hivatkozva azt állítja, hogy az MVM és az
orosz állami Gazprom szerződése értelmében a szerb-magyar határnál van az átadási pont, azaz az
ágazati gyakorlat szerint odáig minden költséget az eladó áll. A lap szerint tehát irreleváns, hogy
mennyibe kerül a bolgár tranzit, hiszen annak megfizetése a Gazprom feladata.

https://g7.hu/vallalat/20231017/a-gazprom-profitjat-vedte-szijjarto-peter-amikor-moszkvabol-ment-
neki-a-bolgaroknak/

Azért  is  érthetetlen  a  hazánk  gázellátását  érintő  riogatás,  mert  Magyarország  Kormányának
hivatalos honlapja még néhány nappal ezelőtt  is  „Az energiaellátás biztonságban van, az orosz
szállítók teljesítik kötelezettségeiket”  című tájékoztatójában fejti ki, hogy Oroszország és minden
orosz vállalat teljesíti szerződéses kötelezettségeit, az idei esztendőben az összes eddig leszerződött
földgázmennyiséget, kőolajmennyiséget és nukleáris fűtőanyagot megkaptuk. Ennek megfelelően
nagyjából 96 százalékos a magyarországi tárolók töltöttsége, ami azt jelenti, hogy a magyarországi
éves földgázfogyasztás 62 százaléka, tehát kis híján kétharmada be van tárolva.

https://kormany.hu/hirek/az-energiaellatas-biztonsagban-van-az-orosz-szallitok-teljesitik-



szerzodeses-kotelezettsegeiket

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt miniszter Urat

1. Miért állítja, hogy a bolgár tranzitdíjemelés érinti a hazai energiaárakat, amikor annak költségét a
szállítónak kell fedeznie?

2. Miért riogatja a hazai felhasználókat a gázszállítás leállításával?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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